



**Xiaojun Grace Wang**  
*Deputy Director for Programmes and  
Operations, UNOSSC*

**王晓军**

联合国南南合作办公室副主任

Ms. Xiaojun Grace Wang is the Deputy Director for Programmes and Operations at the United Nations Office for South-South Cooperation (UNOSSC). Ms. Wang brings to the position extensive senior leadership experience in brokering knowledge exchange, facilitating partnerships, and strengthening the capacities of countries to engage in South-South and triangular cooperation.

Ms. Wang has most recently served as the Lead Advisor on South-South and Triangular Cooperation at the United Nations Development Programme's Bureau for Policy and Programme Support. In that capacity, she initiated and spearheaded the establishment of the Global Coalition of Think Tank Networks for South-South Cooperation – the South-South Global Thinkers Initiative, jointly supported by UNOSSC and UNDP.

Prior to that Ms. Wang worked as UNDP's Poverty Practice Manager for five years, overseeing integrated workplans, knowledge management, communications, global programmes and trust funds, as well as office administration and operations. Between 2002 and 2009, Ms. Wang served in the UNDP Country Office in China where she was Team Leader for Democratic Governance and HIV and AIDS, and managed poverty alleviation programmes. Before joining UNDP in 2002, Ms. Wang worked with governments, international non-governmental organizations, academic institutions and media outlets.

She is a Chinese national and holds a PhD in Education and International Development from the University of London.





王晓军女士是联合国南南合作办公室（UNOSSC）副主任。王女士在知识交流、促进伙伴关系，以及加强各国参与南南合作和三角合作能力建设领域，拥有丰富的领导经验。

在担任联合国南南合作办公室副主任之前，王女士曾担任联合国开发计划署政策和方案支持局的南南合作和三角合作首席顾问。在此任内，她发起建立了“全球南南合作智库网络联盟”。

在此之前，王女士曾担任开发计划署全球扶贫实践领域业务主管五年，负责监督综合工作计划、知识管理、宣传、全球项目和信托基金，以及行政和运营业务。2002年至2009年，王女士在开发计划署驻华办事处担任民主治理和艾滋病毒/艾滋病（预防）组处长，并管理扶贫项目。在

2002年加入开发计划署之前，王女士曾分别于政府机构、国际非政府组织、学术机构和媒体就职。

王女士是中国公民，拥有伦敦大学教育与国际发展博士学位。





**Mr. Xian Zhu**  
*Vice President and Chief Operations  
Officer, New Development Bank*

**祝宪**

金砖国家新开发银行副行长、首席运营官

Mr. Xian Zhu is Vice President and Chief Operations Officer of the New Development Bank. He is responsible for project lending, other investment instruments operational compliance and project procurement as well as the regional offices of the Bank.

Over the past three decades, Mr. Zhu assumed various senior management roles in the public sector. Most recently Mr. Zhu served as Vice President and Chief Ethics Officer at World Bank Group from 2012 to 2015. Since 2002, he served as Strategy and Operations Director for South Asia, Country Director for Bangladesh (based in Dhaka) and Country Director for the Pacific Islands, Papua New Guinea, and Timor Leste (based in Sydney). From 1999 to 2001, Mr. Zhu served as Executive Director for China in the World Bank Group.

祝宪，金砖国家新开发银行副行长、首席运营官，负责机构整体运营，包括项目贷款、运营合规、项目采购，以及金砖银行各地区分支机构运营。

在加入金砖国家新开发银行前，祝宪曾在世界银行、亚洲开发银行总部担任高级职位。在世界银行，祝宪曾任副行长兼首席伦理道德官、相关业务局长和中国执行董事。在亚洲开发银行工作时，祝宪曾任南亚局高级顾问，联合融资局局长。





祝宪曾长期任职于财政部，历任国际司司长、国债司副司长和世界银行司副司长。

祝宪毕业于北京大学西方语言文学系英语专业，并在美国匹兹堡大学经济系进修，获亨氏学者称号。





## **Valerie Cliff**

*Acting Director of the Regional Bureau for Asia and the Pacific, UNDP*

## **瓦莱里·克里夫**

联合国开发计划署亚洲与太平洋局代理局长

Valerie Cliff is the Acting Director of the Regional Bureau for Asia and the Pacific. Before her current occupation, she served as UNDP Deputy Regional Director for Asia & the Pacific since 2017, and served as the UN Resident Coordinator and UNDP Resident Representative for the Republic of Djibouti from 2014 to 2017. Her earlier assignments included senior management roles in UNDP New York, and UN Resident Coordinator and UNDP Resident Representative in Kuwait, as well as earlier assignments in the Occupied Palestinian Territories, Bosnia and Herzegovina and Cambodia. Prior to joining the United Nations in 1991, Valerie worked in the financial sector and served as a Volunteer for the International Rescue Committee in Peshawar, Pakistan. She holds a Masters of Business Administration degree (MBA) from Harvard Business School and undergraduate degrees from the London School of Economics and Amherst College.

瓦莱里·克里夫现任联合国开发计划署（UNDP）亚洲与太平洋局代理局长。之前，她曾任 UNDP 亚洲与太平洋区副局长、联合国驻吉布提共和国协调员兼 UNDP 驻吉布提代表、联合国驻科威特协调员兼 UNDP 驻科威特代表，并曾在 UNDP 纽约总部和 UNDP 驻巴勒斯坦、波黑、柬埔寨等地担任高层职务。她自 1991 年起加入 UNDP。在进入 UNDP 之前，她曾在金融行业任职、并曾在国际营救组织担任志愿者。她于哈佛大学工商管理硕士毕业。





## **Cai E-Sheng**

*Chairman, Finance Center for South-South Cooperation ; Executive Director, China Society for Finance and Banking*

### **蔡鄂生**

南南合作金融中心主席  
中国金融学会常务理事

Mr. Cai serves as Chairman of Finance Center for South-South Cooperation, and Executive Director of China Society for Finance and Banking since 2014. Mr. Cai joined People's Bank of China (PBC) in 1975, served as Assistant to Governor from 1998, Assistant to Governor and Governor of PBC Shanghai Branch from 2000, then he acted as Chairman of the Supervisory Board for China EVERBRIGHT Group and CITIC Group Corporation from May 2001, worked as Vice Chairman of China Banking Regulatory Commission (CBRC) from 2005 to 2013. He is member of the 12th Chinese People's Political Consultative Conference (CPPCC). Mr. Cai holds a Bachelor's Degree in Economics from Shanxi University of Finance and Economics.

2014年起，蔡鄂生先生任南南合作金融中心主席，中国金融学会常务理事。蔡先生于1975年进入中国人民银行，1998年任行长助理、党委委员，2000年兼任中国人民银行上海分行行长；2001年5月起，调任光大集团和中信集团监事会主席；2005-2013年任中国银行业监督管理委员会副主席、党委委员；蔡先生是第12届全国政协委员。获得山西财经学院经济学学士学位。





**Malcolm Johnson**

*Deputy Secretary-General, International  
Telecommunication Union*

**马尔科姆·琼森**

国际电信联盟副秘书长

Malcolm Johnson was re-elected ITU Deputy Secretary-General on 1 November 2018 for a second four-year term starting on 1 January 2019. During his first term as Deputy Secretary-General, he implemented many efficiency measures releasing more resources to key ITU activities.

He led the ITU's new headquarters building project from initiation to selection of architect and concept design. He has modernized ITU's physical security, improved internal coordination and streamlined and digitized many internal processes.

From 2007 to 2014 he served as Director of ITU's Telecommunication Standardization Bureau where he spearheaded activities in cybersecurity, climate change and accessibility, considerably increasing the involvement of developing countries and academia in ITU's standards activities.

Between 2003 and 2006, Mr. Johnson was International Coordinator at the United Kingdom's Office of Communications (Ofcom), where he had lead responsibility for the United Kingdom in ITU and in CEPT. From 1992 to 2003, he was Director of the United Kingdom's Radiocommunications Agency and between 1988 and 1992, he worked in the European Commission's Telecommunication Regulations Division, where he represented the Commission in the Council of the European Union, EU Parliament, CEPT and ITU.

马尔科姆·琼森于 2018 年 11 月再次当选国际电信联盟





副秘书长，自 2019 年 1 月起就任，任期四年。

在担任副秘书长的第一个任期内，琼森实施了许多旨在提高效率的措施，将更多资源投入到了电信联盟的项目中。他领导了国际电联新总部大楼项目的概念设计和启动过程，使国际电联的安全保障更加现代化，并且精简了许多电信联盟的内部程序。2007 年至 2014 年，他担任 ITU 电信标准化局局长，主导了网络安全、气候变化和可及性方面的项目，大大提高了发展中国家和学术界在 ITU 标准活动中的参与度。2003 年至 2006 年，琼森曾担任英国通信办公室(Ofcom)的国际协调员，负责英国在 ITU 和欧洲邮电管理委员会 (CEPT) 的工作。1992 年至 2003 年，他曾担任英国无线电通信局局长。1988 年至 1992 年，他在欧洲委员会电信条例司工作，是欧盟理事会、欧盟议会、欧洲邮电管理委员会和国际电信联盟的代表。







**Liang Xuming**  
*Chief Technology Officer of Global Energy  
Interconnection Development and  
Cooperation Organization*

**梁旭明**

全球能源互联网发展合作组织技术总监

LIANG Xuming, Senior Engineer, State Council Expert for Special Allowance, currently serves as Chief Technology Officer of Global Energy Interconnection Development and Cooperation Organization (GEIDCO). Prior to this, he has served successively as deputy director of Construction & Operation Department (UHV Office) of SGCC, president of Grid Operation Branch of SGCC, president of China Electric Power Equipment and Technology Co., Ltd, and director general of Office for Senior Executives of SGCC.

He has long been engaged in the fields of power research, construction and operation, including Three Gorges power transmission project, as well as UHV-DC and UHV-AC transmission project.

梁旭明，教授级高级工程师，享受国务院政府特殊津贴专家。现任全球能源互联网发展合作组织技术总监。历任国家电网公司建设运行部（特高压办公室）副主任、国网运行公司总经理、中国电力技术装备有限公司总经理、国家电网公司总师办公室主任。

长期从事电力科研、基建、生产领域工作，参与三峡输变电工程建设管理、直流输电技术引进与消化吸收、特高压交流输电工程前期论证、特高压直流输电工程建设和运行管理等工作。





## **Marielza Oliveira**

*Director*

*Director and UNESCO Representative to  
P.R.China, DPR Korea, Japan, Mongolia  
and Republic of Korea*

**欧敏行**

联合国教科文组织驻华代表处代表

Dr. Marielza Oliveira (Brazil) is the Director of UNESCO Beijing since 2015. Previously, she was the global Results Manager for UNDP, where she also held positions as country manager for Latin American countries (2001-2015). She was also senior consultant at Fundacao Dom Cabral (Brazil, 1995-1999), and Director of Executive Education at Ibmecc Business School (2000–2001). She holds a Master of Science in Finance (1990) and a Ph.D. in Business Administration (1995) from the University of Illinois at Urbana-Champaign, USA.

欧敏行博士（巴西）自 2015 年 12 月 1 日起至今担任联合国教科文组织驻华代表处代表。在此之前，她在联合国开发计划署担任项目官员，负责联合国开发计划署在拉丁美洲国家的事务（2001-2015）。欧敏行博士曾经担任 Fundacao Dom Cabral 资深顾问（巴西，1995-1999），Ibmecc 商学院执行教育处主任（2000-2001）。她拥有伊利诺伊大学香槟分校（美国）的金融学硕士（1990）和工商管理学博士（1995）。





## **Woochong Um**

*Director General concurrent Chief  
Compliance Officer, Sustainable  
Development and Climate Change  
Department, Asian Development Bank*

## **巫琼文**

亚洲开发银行可持续发展和气候变化司  
长兼首席合规官

Mr. Woochong Um is Director General and concurrent Chief Compliance Officer of the Sustainable Development and Climate Change Department (SDCC) in the Asian Development Bank (ADB). He assumed office in 1 June 2018.

He currently leads ADB-wide knowledge management and innovation work in various thematic and sector operation areas. He is responsible for establishing sector and thematic policies, strategies, frameworks and operational plans, and new business lines. He also develops and ensures compliance with ADB's environment and social safeguards policy. He oversees the administration of single/multi-donor trust funds, project cofinancing, and global funding initiatives and management of ADB-wide cofinancing data.

As The Secretary of the ADB from 2014 to 2018, he managed formal shareholder communications with the Board of Governors and the Board of Directors. He was responsible for facilitating effective coordination between the Board of Directors and the ADB Management/Staff.

As Deputy Director General of ADB's Regional and Sustainable Development Department (RSDD) from 2009 to 2014, he spearheaded ADB's knowledge management program. In support of ADB's Knowledge Management Action Plan, he secured that the sector and thematic CoPs are operating effectively and efficiently. He





was the driving force behind ADB's climate change and public-private partnership programs.

As Director of the Sustainable Infrastructure Division of RSDD from 2005 to 2009, Mr. Um's portfolio of initiatives included clean energy, energy efficiency, transport, water supply and sanitation, urban development, and Information and Communication Technology. He was responsible for doubling ADB's clean energy investments to \$1 billion in 2008 and again to \$2 billion in 2012. He also launched ADB's Asia Pacific Carbon Fund and the Future Carbon Fund.

Prior to this, Mr. Um was a Specialist in the Infrastructure Division of the Mekong Department, in charge of managing infrastructure projects. Mr. Um led the ADB's team for the Nam Theun 2 hydroelectric project in Lao PDR in collaboration with the World Bank. He was also ADB's focal point for dams and development issues, as well as mega urban development projects.

Before ADB, Mr. Um worked as the Corporate Information Specialist at Pfizer Inc. in New York City, and as the Lead Programming Specialist at Pitney Bowes Inc. in Stamford, Connecticut.

He has a master's degree in Business Administration from New York University Stern School of Business and a bachelor's degree in Computer Science from Boston College. He is also a Sustainable Development Professor at Yonsei University.

巫琼文，现任亚洲开发银行（ADB）可持续发展和气候变化司司长兼首席合规官，于2018年6月上任。

巫琼文目前领导 ADB 全行多主题、跨部门的知识管理和创新工作，负责制订部门和专题的政策、战略、框架和运营计划，并开发新的业务线。此外，他还负责了信托基金监管、项目联合融资、全球融资倡议和 ADB 联合融资数据管理。

2014 年至 2018 年，他曾担任 ADB 秘书长，负责管理与





理事会和董事会的正式沟通。2009年至2014年，他曾担任ADB区域和可持续发展司（RSDD）副司长，领导ADB知识管理项目，推动了亚洲开发银行气候变化项目和公私合作项目。2005年至2009年他曾担任RSDD可持续基础设施处处长，负责清洁能源、能源效率、交通、供水和卫生、城市发展、信息和通信技术等业务。在任职期间，ADB清洁能源投资翻倍，于2008年达到10亿美元，于2012年达到20亿美元。他还牵头成立了亚行亚太碳基金和未来碳基金。此前，他是湄公河司基础设施处的专家。加入亚开行前，他曾在纽约辉瑞公司担任企业信息专家，并在康涅狄格州斯坦福德的必能宝公司担任首席编程专家。

巫琼文拥有纽约大学斯特恩商学院工商管理硕士学位和波士顿学院计算机科学学士学位。他也是韩国延世大学可持续发展系的教授。





## **Christophe Perrin**

*Director of the Multilateral Cooperation  
Department  
International Labour Organization (ILO)*

## **克里斯托弗·佩林**

国际劳工组织多边合作司司长

Mr. Perrin is a senior official at the International Labour Organization (ILO), with a 23-year career in this Organization. He is currently Director of the Multilateral Cooperation Department. Prior to his appointment, he was Director of the Official Meetings, Documentation and Relations Department from 2012 to 2016; Chief of the Official Relations Branch from 2010 to 2012 and Senior Advisor for Europe and Central Asia in the Office of the ILO Director-General from 2003 to 2010.

Before entering the ILO in 1996, Mr Perrin worked in the Department for Policy Coordination and Sustainable Development (United Nations Secretariat, New York), as a member of the Secretariat of the UN World Summit for Social Development, 1995. Prior to that, he had worked in the Office of the Minister of State for Defence, France. He began his career as a consultant in the UNESCO Regional Office for Social and Human Sciences for Latin America and the Caribbean, Caracas, Venezuela.

Born in 1968, Mr Perrin holds a postgraduate degree in Development Cooperation of the University of Paris I, the Sorbonne.

佩林先生是国际劳工组织高级官员，已在该组织任职 23 年。

佩林先生目前担任国际劳工组织多边合作司司长。在此之前，他曾于 2012 至 2016 年任会务司司长，2010 至 2012





年任官方关系处处长，2003 至 2010 年任国际劳工局总干事办公室欧洲和中亚事务高级顾问。

在 1996 年加入国际劳工组织之前，佩林先生曾在纽约联合国秘书处政策协调与可持续发展部任职，并曾在 1995 年任职于联合国社会发展世界首脑会议秘书处。在此之前，他曾就职于法国国防事务大臣办公室。他的职业生涯始于在联合国教科文组织拉丁美洲及加勒比、加拉加斯和委内瑞拉区域办公室担任社会与人文科学方面的顾问。

佩林先生生于 1968 年，拥有巴黎索邦大学发展合作方面的研究生学位。





## **José Luis Samaniego**

*Chief of the Division of Sustainable  
Development and Human Settlements of the  
United Nations Economic Commission for  
Latin America and the Caribbean*

### **何塞·萨马涅戈**

联合国拉加经委会可持续发展和人类住区  
司司长

Chief of the Division of Sustainable Development and Human Settlements of the United Nations Economic Commission for Latin America and the Caribbean from 2004.

Formerly, he was Director of the Center for Sustainable Transport of Mexico, a mobility program in Mexico City. Between 1994 and 2000 he was the Head of International Affairs at the Ministry of Environment, Natural Resources and Fisheries of Mexico (SEMARNAT).

Coordinator and co-author of numerous texts, among others, in Revista de la CEPAL, working papers and reports in ECLAC, and co-author in the IPCC AR-5 (Fifth Assessment Report) published by the World Resources Institute, which explores possible evolutions of the climate change regime for developing countries.

PHD in Economics on Urban Trends in Car Ownership, Public Transport and CO2 emissions.

何塞·萨马涅戈从2004年起担任联合国拉加经委会可持续发展和人类住区司司长。

他曾担任墨西哥可持续交通中心的主任，这是墨西哥城的一个流动性项目。1994年到2000年，他在墨西哥环境、







自然资源和渔业部(SEMARNAT)任国际事务负责人。

他参与联络撰写多篇文章专著，其中包括《拉加经委会期刊》、拉加经委会的工作文件和报告，还参与撰写《政府间气候变化专门委员会第五次评估报告》(IPCC AR-5)。该报告由世界资源研究所出版，探讨气候变化制度在发展中国家可能如何演变。

此外他获得经济学博士学位，研究方向为汽车、公共交通和二氧化碳排放在城市的发展趋势。





## **Federico Bonaglia**

*Deputy Director*

*OECD Development Centre*

**费德里科·博纳格利亚**

经济合作与发展组织发展中心副主任

Federico Bonaglia holds the position of Deputy Director at the OECD Development Centre

As one of two Deputy Directors, Federico Bonaglia supports the Director in the effective management of the OECD Development Centre and the implementation of its programme of work. Amongst his responsibilities, Mr Bonaglia supervises the Centre's activities with Africa and with Latin America and the Caribbean as well as the Centre's Perspectives on Global Development and its work on migration, natural resources and territorial development. He also manages the operations of the Centre's Governing Board, where representatives from 52 member countries and the European Union provide strategic guidance and oversight. In addition, Mr Bonaglia represents the OECD in the G20 Development Working Group and supports the OECD Sherpa Office in coordinating the OECD's contributions to the G20 in the area of development.

Prior to this position, Mr Bonaglia served as Senior Counsellor to the Director of the OECD Development Centre and led the Centre's Policy Dialogue Division. In this capacity, Mr Bonaglia provided strategic advice to the Director, coordinated the work of his cabinet and led the Centre's engagement in OECD horizontal activities. In this capacity, Mr Bonaglia strengthened the Development Centre's engagement with governments and non-state actors to deepen impact on policy making. In 2008-09, Mr Bonaglia served as a senior advisor in the Italian Prime Minister's Office with the





specific duties of organising the development segment of the L'Aquila G8 Summit and the G8 engagement with emerging economies.

Mr Bonaglia's career at the OECD started in October 1999, when he first joined the Development Centre. He has assumed increasing responsibilities at the OECD, specialising in the economic and institutional consequences of globalisation for developing countries. His research interests focus on international trade and investment, global governance, the private sector and rural development.

An economist by training, Mr Bonaglia led several research projects and authored several reports in the areas of measuring structural reforms, foreign direct investment, private sector development, aid for trade, labour market policies and well-being. His research led him to conduct analyses on countries in Africa, Southeast Asia, Central America, and the Black Sea and Central Asia regions. An Italian national, he holds a Master with honours in Economics and Social Sciences (1997) and a Master in Economics (1999) from Bocconi University.

费德里科·博纳格利亚，现任经济合作与发展组织（OECD）发展中心副主任，负责协助主任管理发展中心，执行业务项目。博纳格利亚主管该中心在非洲、拉丁美洲和加勒比海的活动，《全球发展展望》报告的编写，以及在移民、自然资源、国土开发等方面业务。博纳格利亚也负责管理该中心理事会的运营，该理事会由 52 个成员国和欧盟的代表组成，为中心提供战略指导和监督。博纳格利亚在 20 国集团发展工作小组中代表经合组织，为 20 国集团发展问题方面作出贡献。

博纳格利亚于 1999 年加入 OECD 发展中心，主要研究全球化对发展中国家经济和制度的影响。博纳格利亚曾在 2008 年担任意大利总理办公室高级顾问，组织了拉奎拉 8 国峰会中的发展主题环节，并在协调促进 8 国集团与新兴经济





体的交流方面作出贡献。随后，博纳格利亚就任 OECD 发展中心主任的高级顾问，负责向主任提供战略咨询意见，协调政策对话部门的内部工作，并促进发展中心与经合组织其他部门的合作。

博纳格利亚是一名经济学家。于 1997 年获得博科尼大学经济学和社会科学硕士学位，1999 年获得该校经济学硕士学位。他的研究涵盖非洲、东南亚、中美洲、黑海和中亚地区，研究内容涉及衡量结构性改革、外商直接投资、私营部门发展、贸易援助、劳动力市场政策和社会福利等。





## **Tu Ruihe**

*Head of China Office, UN Environment Programme*

**涂瑞和**

联合国环境规划署驻华代表

Mr. Tu Ruihe joined UN Environment as the Head of China Officer in Beijing in January 2018. He is also serving as the Chair of UN Thematic Group on Climate Change and Environment in China.

Mr. Tu brings with him an impressive record of over 30 years of experience in the field of environment and sustainable development, including environmental impact assessments, cleaner production, environmental emergencies, climate change, water basin management, and Biodiversity.

He has extensive international cooperation experience on bilateral, regional and multilateral affairs. His previous senior positions with China's Ministry of Ecology and Environment include Deputy Director General of International Cooperation, Director of Division of General Affairs, Director of Division of International Organizations and Conventions, Deputy Director of Bilateral Cooperation, Department of International Cooperation. He facilitated China's ratification of several multilateral environment agreements, including the Mercury Convention, Stockholm Convention, Rotterdam Convention, Cartagena Protocol. From 2008-2011, he worked as Deputy Director General of Xinjiang Environmental Protection Department He also worked in UN Environment's Economic Division based in Paris from 1997-1998.

He completed his Bachelor's Degree in Physics and Master's Degree on Occupational Safety Technology and Engineering.





涂瑞和先生于 2018 年 1 月加入联合国环境规划署，任联合国环境署驻华代表，并兼任联合国驻华系统气候变化和环境专题小组组长。

他在环境与可持续发展领域拥有 30 多年的经验，曾先后从事环境影响评价、清洁生产、气候变化、流域水环境管理、污染防治和生物多样性保护等领域的工作。他在双边、区域和多边国际合作事务方面拥有丰富的经历。此前，曾历任中国环境保护部国际合作司副司长等职位。在任期间他协助推动了中国参加《水俣公约》、《蒙特利尔议定书》、《斯德哥尔摩公约》、《鹿特丹公约》、《卡塔赫纳生物多样性安全议定书》和《联合国气候变化框架公约》等多项多边环境协定的相关工作，担任国际环境治理体系进程的主要谈判人员。2008-2011 年，他担任新疆环境保护厅副厅长，负责环境影响评价、环境科技与宣教以及污染防治政策等相关工作。1997-1998 年，他曾就职于联合国环境署巴黎办公室经济司。

他拥有物理学学士学位、工程类硕士学位。





## **David Aikman**

*Chief Representative Officer, Greater China,  
Member of the Executive Committee, World  
Economic Forum*

### **艾德维**

世界经济论坛大中华区首席代表兼执行  
委员会成员

1995, BA (Hons) in English and German Literature, Dalhousie University, Halifax, Canada; 2003, MBA, IMD, Lausanne, Switzerland. More than 18 years' experience in business development, fundraising, sponsorship, marketing and brand stewardship in high-profile, complex, international environments. 1995-2002, with International Olympic Committee: Marketing Manager, Licensing; Marketing Group Manager, Business Development. Since 2003, with the World Economic Forum, including: grew and led Partnership Team; led Professional Services industry practice. 2013-June, 2015, became Managing Director, responsible for Forum of Young Global Leaders, Global Shapers Community, Schwab Foundation for Social Entrepreneurship, Technology Pioneers and Global Growth Companies Community. Since August 2015, held the current position.

艾德维先生于 1995 年获得了加拿大达尔豪斯大学 (Dalhousie University) 英语与德语语言文学学士学位, 并于 2003 年获得了瑞士洛桑国际管理发展学院 (IMD) 工商管理硕士学位。艾德维先生拥有 18 年以上的在企业拓展、筹募资金、赞助事务、市场营销和品牌管理方面的经验。1995 年至 2002 年他在国际奥委会商业拓展、市场与特许权管理部门工作。2003 年加入世界经济论坛, 曾在多个部门担任领导职务:





组建和领导合作交流部门；领导专业服务行业公司团队。2013年至2015年7月，他作为世界经济论坛执行董事，主管全球青年领袖论坛、全球杰出青年社区、为社会企业家设立的施瓦布基金会、技术先锋和全球成长型公司社区。2015年8月，艾德维就任世界经济论坛大中华区首席代表兼执行委员会成员。

